
]شهروند[ روز گذشته، مجلس شورای اسلامی میزبان دو وزیر دولت 
روحانی بود. در جلسه ای که قالیباف بار دیگر بر ممنوعیت مذاکره با آمریکا 
اصولگرایان  تیغ  زیر  هم  روحانی  دولت  جوان  وزیر  اقدامات  کرد،  تأکید 
مجلس رفت؛ اصولگرایانی که همیشه منتقد سیاست های دولت در 
عرصه ارتباطات و فضای مجازی بوده اند. محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس 
یازدهم، در جریان بررسی مسائل حوزه ارتباطات بر اهمیت شبکه ملی 
اطلاعات تأکید کرد و گفت: »بخشی از محتوا حتما در اختیار دستگاه های 
دیگر و مردم است، اما سیاست گذاری و مدیریت وجود ندارد. چطور ما 
در حوزه خودرو سیاست گذاری، تعرفه گذاری و حمایت از صنعت داخل 
می کنیم تا این صنعت رشد کند، چرا در حوزه وظایف وزارتخانه مربوطه که باید 
سیاست های تعدیلی داشته باشد و رشد حوزه داخلی و خارجی متناسب 
باشد، این سیاست اعمال نمی شود و این فرصت داده نمی شود. حمایت 

در حوزه محتوا از بخش داخلی صورت نمی گیرد.«

دهنوی: دوران ادامه برجام به پایان رسیده است
قالیباف با بیان اینکه انتظار تولید محتوا از وزارت ارتباطات نداریم، ادامه 
داد: »اما سیاست گذاری در دست شماست. این بحث مهم کشور است. در 
جنگ اقتصادی هم مبانی زیرساخت و خدمات عمومی است که باید از آن 

استفاده شود.«
 او با اشاره به آغاز فعالیت کمیسیون های تخصصی مجلس شورای 
اسلامی از امروز یادآور شد: »ما دو اولویت اقتصاد و فرهنگ را دنبال می کنیم 
و وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات پیشران این اولویت است. ان شاء الله 
در جلسات بعدی به طور روشن و براساس سیاست های شورای عالی 

فضای مجازی موضوعات را دنبال می کنیم.« 
و  نوجوانان  کودکان،  اینکه  بیان  با  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس 
خانواده های ما در معرض فضای آلوده هستند، ادامه داد: »این فضای 
وزارتخانه،  که هم  تولید محتوا  کرد؛ یکی  از دو جهت نگاه  باید  را  آلوده 
سرویس های  توسعه  یکی  و  هستند  مسئول  دستگاه ها  بقیه  هم 
داخلی ، سیاست های دولت و اعمال مدیریت در شبکه. امروز ما این 
لجام گسیختگی را می بینیم. این ضعف مدیریت و بدون سیاست گذاری 
بودن را در کشور مشابهی در شرق و غرب نداریم و حس می کنید حالت 

لجام گسیخته و رها شده ای وجود دارد.« 
قالیباف همچنین با انتقاد از گسترش نیافتن شبکه ملی اطلاعات گفت: 
»همین شبکه ملی اطلاعات که الان وجود دارد، دارای اشکالاتی است. در 
رشد ترافیک داخلی و خارجی تناسب وجود ندارد و آن قدر که رشد ترافیک در 
بخش خارجی است، در حوزه داخلی نتوانسته ایم کنترل کنیم، لذا نیازمند 

سیاست های تعدیلی و راهبردی هستیم که در اختیار این وزارتخانه است.«
 قالیباف با بیان اینکه شبکه ارتباطی ما متکی به حوزه موبایل است، 
افزود: »ما در شبکه ثابت فیبر نوری بسیار ضعیف عمل می کنیم. فیبر 
نوری از ۷۰ کیلومتر به ۲هزار کیلومتر رسیده، اما سیاست مشخصی نیست. 
این از وظایف روشن وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات است و نیاز به پول 
دولت هم ندارد. بخش خصوصی می تواند این کار را انجام دهد و اپراتورها 
هم داوطلب هستند، چرا منازل و مدارس نباید فیبر نوری داشته باشند که 
با توسعه شبکه داخلی آسیب پذیری کاهش یابد.«قالیباف تنها فردی نبود 
که روز گذشته عملکرد وزیر ارتباطات را زیر سوال برد. موسی غضنفرآبادی، 
نماینده مردم بم در مجلس با انتقاد از کنترل نداشتن وزارت ارتباطات بر 
فضای مجازی گفت:  »اینستاگرام به قتلگاه اعتقادات جوانان تبدیل شده 
است.« غلامعلی کوهساری نیز ضمن انتقاد از برخی عملکردهای وزارت 
ارتباطات، خواستار کنترل بیشتر  فضای مجازی شد. اما تندترین انتقاد 

را  سید محسن دهنوی، نماینده تهران کرد که خطاب به آذری جهرمی گفت: 
»خیال شما را راحت کنم؛ دورانی که ادامه برجام به دست شما در وزارت 
ارتباطات و فناوری و در سازمان فضایی دنبال می شد، به پایان رسیده است، 
زیرا مجلس یازدهم اجازه نخواهد داد ادامه روند پیشرفت فضایی کشور 
را متوقف کنید.« فاطمه محمدبیگی، نماینده قزوین هم با انتقاد از وزیر 
ارتباطات گفت: »آذری جهرمی چندی پیش در اینستاگرام انتشار تصاویر 
هرزه نگاری را در بستر خود آزاد کرد، در صورتی که همین شبکه اجتماعی 
در ایام شهادت سردار سلیمانی به طور مکرر اقدام به حذف پست های 
تسلیت کاربران ایرانی می کرد. شما چه اقدامی در مقابله با این موضوع انجام 

داده اید؟«

آذری جهرمی: علت قطب شدن  اینستاگرام بستن پلتفرم های دیگر 
است

محمدجواد آذری جهرمی که به فعالیت های گسترده اش در شبکه های 
مجازی شناخته می شود، انتقادهای رئیس مجلس و نمایندگان اصولگرا 
را بی پاسخ نگذاشت. او با تأکید بر اینکه دغدغه های فرهنگی، دینی و تغییر 
سبک زندگی بجاست، گفت:  »با دست روی دست گذاشتن و بستن، کار 
درست نمی شود. باید در این زمینه کار کرد. اینستاگرام با سیاست های ما به 
قطب تبدیل شده؛ زیرا پلتفرم های دیگر بسته است. اگر اینستاگرام صفحه 
سردار دل های ما را می بندد، طبیعی است؛ آنها دولت تروریستی هستند 
و تروریست هایی در کت و شلوارند؛ در این موضوع شکی نداریم، اما اگر 
سردار ما را در بغداد به شهادت رساندند، ما بغداد را خالی می کنیم؟ آیا عرصه 
رسانه بین المللی و حضور جریان ساز مورد تأکید رهبری را نباید ببینیم؟ کسی 
موافق بی دینی نیست؛ شما به عنوان نماینده با مخاطب تان چطور ارتباط 
برقرار می کنید؟«     آذری جهرمی در پایان گفت: »اقتصاد آینده دنیا و فرهنگ 
ما منوط به این فضا )فضای مجازی( است. با توجه به اینکه فرصت کم است، 
اقدامات وزارت ارتباطات در بخش کرونا و پیشرفت دولت الکترونیک را به 

صورت مکتوب تقدیم نمایندگان خواهم کرد.« 
او همچنین در پاسخ به انتقاد از گسترده نبودن شبکه فیبر نوری اضافه 
کرد: »فیبر نوری موضوعی مهم است، اما مجلس شورای اسلامی مسأله  
خصوصی سازی را حل کند. این نیازمند قانون است. ما در دوره قبل موفق به 
تصویب آن نشدیم . بخش خصوصی سرمایه گذاری می کند تا مشکل حل 
شود، اما مانع بزرگی به اسم مخابرات داریم که با انحصار ذاتی نمی گذارد کار 

پیش برود. من دو  سال و نیم پیگیر این موضوع بودم.«

w w w . s h a h r v a n d d a i l y . i r
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 اختلاف مجلس و دولت 
کنترل اینترنت برســر 

توافقات وزرای خارجه ایران و 
افغانستان در هشت کمیته پیگیری 

می شود
موسوی، سخنگوی وزارت امور خارجه اعلام 
و فردا در  امروز  افغانستان  بلندپایه  کرد هیأت 
قالب هشت کمیته توافقات وزرای امور خارجه 
دو کشور را بررسی و پیگیری خواهد کرد.  محمد 
خارجه  امور  وزارت  سرپرست  اتمر،  حنیف 
جمهوری اسلامی افغانستان که در صدر هیأتی 
بلندپایه به ایران سفر کرده است، پیش از ظهر 
خارجه  امور  وزیر  ظریف،  محمدجواد  با  دیروز 
جمهوری اسلامی ایران دیدار و گفت وگو کرد. در 
این دیدار که در سه دور برگزار شد، درباره آخرین 
همکاری های  ازجمله  دو  جانبه  روابط  تحولات 
سیاسی، اقتصادی، امنیتی، فرهنگی، مرزی، اتباع 
موضوعات  دیگر  و  حمل ونقل  پناهجویان،  و 
سند  شد.  تبادل  نظر  و  گفت وگو  علاقه  مورد 
همکاری های جامع دو کشور ازجمله محورهای 
این گفت وگو بود که مقرر شد حداکثر تا سه ماه 

آینده نهایی شود. 

معاون وزیر دادگستری تأکید کرد:  
 آمادگی ایران برای مبادله زندانیان 

با سایر کشورها
امور بین الملل  ]ایرنا[ معاون حقوق بشر و 
وزیر دادگستری و رئیس کمیته انتقال محکومان 
جمهوری اسلامی ایران گفت: »از طریق وزارت امور 
خارجه به همه سفرا و نمایندگان در دیگر کشورها 
اعلام کرده ایم در شرایط حساس کنونی و به دنبال 
اقدامی  در  کرونا  ویروس  جهانی  شیوع 
مبادله  آماده  بشری  حقوق  و  انسان دوستانه 
هستیم.«  کشورها  دیگر  با  خود  زندانیان  همه 
محمود عباسی با اشاره به تأکید وزیر دادگستری 
از  ج  خار ایرانیان  از  همه جانبه  حمایت  بر  مبنی 
کشور به ویژه ایرانیانی که دچار مشکلات حقوقی، 
قضائی و زندان در دیگر کشورها شده اند، افزود:   
»در دو ماه گذشته ۱۰۸ تن از محکومان ایرانی را از 
از  تعدادی  و  کرده   منتقل  کشور  به  گرجستان 
کشور متبوع شان  به  را  کشورها  زندانیان دیگر 
زندانیان  به  اشاره  با  او  داده ایم.«  انتقال 
افغانستانی در زندان های ایران اظهار داشت: »در 
افغانستان  اسلامی  جمهوری  دولت  حالی  که 
آزاد کرد و فضای  3 هزار تن از زندانیان طالبان را 
خود  زندانیان  گرفتن  تحویل  برای  مناسب 
دارد  آمادگی  ایران  اسلامی  جمهوری  داراست، 
۲ هزار تن از محکومان به حبس افغانستان را در 
به  محکومان  انتقال  موافقت نامه  چارچوب 
وزیر  معاون  دهد.«  تحویل  متبوع شان  کشور 
نخست وزیر  درخواست  به  اشاره  دادگستری با 
بر  مبنی  کشورمان  رئیس جمهوری  از  پاکستان 
انتقال ۴۴ تن از زندانیان آن کشور به اسلام آباد 
افزود: »ما در اقدامی  انسان دوستانه، زندانیان 
پاکستان را از استان های مختلف به زندان زاهدان 
منتقل کردیم تا تحویل مقامات پاکستانی شوند 
که با وجود پیگیری های انجام شده و انعکاس 
موضوع به وزارت امور خارجه و وزارت دادگستری 
پاکستان، متأسفانه تاکنون اقدام خاصی انجام 
نداده اند که امیدواریم هرچه سریع تر برای تحویل 

زندانیان خود اقدام کنند.« 

سردار نجات جانشین قرارگاه ثارالله 
سپاه شد

سرتیپ پاسدار حسین نجات با حکم فرمانده 
کل سپاه به عنوان جانشین قرارگاه ثارالله سپاه 

منصوب         شد. 
آیین   ، سپاه نیوز از  نقل  به  ایسنا  گزارش  به 
تکریم و معارفه جانشین قرارگاه ثارالله سپاه روز 
گذشته با حضور سردار سرلشکر پاسدار حسین 
انقلاب  پاسداران  سپاه  کل  فرمانده  سلامی، 
مسئولان  و  فرماندهان  از  جمعی  و  اسلامی 
و  دستگاه ها  نمایندگان  و  کشوری  و  لشکری 
نهادهای انتظامی، امنیتی و خدماتی تهران برگزار 
و  خدمات  از  تقدیر  با  مراسم  این  در  شد. 
تلاش های سردار سرتیپ پاسدار محمد کوثری 
سرتیپ  سردار  مسئولیت،  تصدی  مدت  در 
پاسدار حسین نجات به عنوان جانشین فرمانده 

کل سپاه در قرارگاه ثارالله سپاه معرفی شد.

روسای کمیسیون های تخصصی 
مجلس انتخاب شدند

روز گذشته، روسای کمیسیون های تخصصی 
مجلس انتخاب شدند. همان گونه که پیش بینی 
می شد، ریاست اکثریت مطلق کمیسیون ها به 
دست اصولگرایان افتاد. در این بین حتی مسعود 
در  اصلاح طلبان  باسابقه  نماینده  پزشکیان، 
مجلس هم نتوانست ریاست کمیسیونی را به 
دست آورد؛ موضوعی که آرایش اصلی مجلس را 
انتخابات  در  می دهد.  نشان  به خوبی 
کمیسیون های مجلس حمیدرضا حاجی بابایی، 
جوکار،  محمدصالح  پورابراهیمی،  محمدرضا 
عزت الله اکبری تالارپشتی، حسینعلی شهریاری، 
فریدون  عیسی زاده،  مهدی  ذوالنوری،  مجتبی 
سیدجواد  رضایی کوچی،  محمدرضا  عباسی، 
ساداتی نژاد و علیرضا منادی سپیدان به ترتیب 
و  بودجه  برنامه،  کمیسیون های  ریاست 
و  کشور  داخلی  امور  اقتصادی،  محاسبات، 
شوراها، صنایع و معادن، بهداشت، امنیت ملی و 
عمران،  انرژی،  اجتماعی،  خارجه،  سیاست 
به  را  مجلس  تحقیقات  و  آموزش  و  کشاورزی 

دست آوردند.  

 جزئیات جلسه دو ساعته 
کمیسیون تحقیق مجلس با تاجگردون

مجلس  تحقیق  کمیسیون  سخنگوی 
شورای اسلامی جزئیاتی از جلسه دو ساعته این 
منتخب  تاجگردون،  غلامرضا  با  را  کمیسیون 
فیروزی،  حجت الله  کرد.  تشریح  گچساران  مردم 
شورای  مجلس  تحقیق  کمیسیون  سخنگوی 
اسلامی در گفت وگو با خبرگزاری تسنیم با اشاره به 
آخرین اخبار از روند بررسی اعتبارنامه تاجگردون، 
منتخب مردم گچساران در مجلس، گفت: »تاکنون 
جلسه ای دو ساعته با تعدادی از معترضان ازجمله 
کریمی  علی اکبر  و  شریعتی  مالک  زاکانی،  آقایان 
درباره پرونده اعتبارنامه آقای تاجگردون، منتخب 
مردم گچساران در مجلس یازدهم در کمیسیون 
تحقیق مجلس داشته ایم.« او افزود: »همچنین 
جلسه ای دو ساعته با آقای تاجگردون، منتخب 
مردم گچساران در کمیسیون تحقیق داشته ایم که 
در هر دو نشست که به صورت جداگانه برگزار شد، 
هم معترضان و هم آقای تاجگردون دلایل خود را 

مطرح کردند.« 
سخنگوی کمیسیون تحقیق مجلس یازدهم 
آقای  تصریح کرد: »در جلسه ای دو ساعته که با 
تاجگردون، منتخب مردم گچساران در کمیسیون 
موارد  درباره  توضیحاتی  او  داشتیم،  تحقیق 

اعتراضی نسبت به اعتبارنامه اش ارایه کرد.«
کمیسیون  جلسه  »در  کرد:  تأکید  فیروزی   
تحقیق با آقای تاجگردون، اعضای این کمیسیون 
هیچ گونه  و  کردند  استماع  را  او  توضیحات 
رأی گیری درباره پرونده اعتبارنامه منتخب مردم 
گچساران صورت نگرفت؛ حتی در این جلسه آقای 
نسبت  اعتراضی  موارد  درباره  نظری  تاجگردون 
فرصت  در  اما  نکرد،  مطرح  اعتبارنامه اش  به 

دو ساعته ای از خودش دفاع کرد.«
 او اضافه کرد: »قرار است ظرف هفته جاری، 
کمیته پنج نفره ای که در کمیسیون تحقیق برای 
بررسی پرونده اعتبارنامه آقای تاجگردون تشکیل 
شده، جلسه ای با نمایندگانی از وزارت اطلاعات و 
باشد.«  داشته  این باره  در  نگهبان  شورای 
سخنگوی کمیسیون تحقیق مجلس در پایان 
پرونده  درباره  گذشته  »روز  کرد:  خاطرنشان 
اعتبارنامه تاجگردون جلسه ای با آقای قالیباف، 
به  توصیه هایی  او  که  داشتیم  مجلس  رئیس 

اعضای کمیسیون در این باره داشت.«

دفـتـر مرکـزی: تهــــران ،  فلکه د       وم صاد       قیه، ابتد       ای  
بزرگراه جناح،  کـوچه شهیـد        طاهـریان،   شـماره ۲۴
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یت کنید   قالیبــاف: فضای مجازی را مانند خــودرو مدیر
  آذری جهرمی: اقتصــاد آینده دنیا و فرهنگ ما منوط به فضای مجازی اســت

روز گذشته، پنجمین جلسه رسیدگی به پرونده اکبر طبری و متهمان 
دیگر، زیر سایه مرگ مشکوک قاضی منصوری، یکی از متهمان فراری پرونده، 
برگزار شد. هرچند قاضی دادگاه رسیدگی کننده به پرونده اکبر طبری در 
واکنش به اظهار نظر نماینده دادستان مبنی بر اینکه مرگ متهم منصوری 
خللی در روند دادرسی پرونده ایجاد نمی کند، گفت: »راجع به فوت متهم ذکر 
شده، تا این لحظه صحت و سقم موضوع برای دادگاه احراز نشده است. در 

صورت احراز صحت خبر، دادگاه وفق قانون در این باره تصمیم می گیرد.« 
جلسه روز گذشته بیشتر به دفاعیات وکیل طبری اختصاص داشت که 
دفاعش را درباره اتهام اخذ رشوه طبری از مصطفی نیازآذری آغاز کرد. وکیل 
طبری لایحه دفاع خود را در ۲۱ صفحه تقدیم دادگاه کرد و در تذکری شفاهی 
گفت: »درباره موضوع دفترخانه و نقل و انتقال در بند ۵ اتهامات باید بگویم در 
این خصوص جعلی صورت نگرفته. موکل بنده از ناحیه همسرش و نیازآذری 
به وکالت از حیدری فرد حضور پیدا کرد. در مورد ملکی  که در جلسه قبل در 
مورد آن فیلمی هم پخش شد، ارزشی که برای آن اعلام شده است، اغراق آمیز 
است.« وکیل متهم طبری در ادامه اظهار داشت:    »فیلم پخش شده در دادگاه 
به صورت فنی و سه بُعدی نمی تواند ادله اثبات جرم باشد.« گرچه قاضی 
خطاب به وکیل متهم طبری پاسخ داد: »آقای وکیل! آنچه در دادگاه پخش شد 
فیلم نبود بلکه تصاویری بود که به وسیله ضابطین تهیه شده بود و با اجازه 
دادگاه پخش شد؛ اینکه شما از پخش فیلم سخن می گویید، باید بدانید که 
یک فیلم متضمن خصائص ویژه ای است.«  وکیل متهم در ادامه با اشاره به 
موضوع لاشه  ۱۵ فقره چک ۴۵۰ میلیارد تومانی که از منزل متهم کشف شده 
است، گفت: »لاشه های ۱۵ فقره چک که مندرج در کیفرخواست است، 
هیچ گاه به بانک انتقال نیافته است.« وکیل طبری همچنین درباره بی اطلاع 

بودن همسر موکل از موضوع وکالت نامه ها افزود:    »موکل همسر خود را 
مطلع ساخته است. هنگام انتقال پنج فقره زمین در بابلسر همسر موکل در 
دفترخانه 3۴۴ حضور یافته و اظهارات همسر موکل مبنی بر بی اطلاعی مربوط 
به وکالت نامه تنظیمی در دفترخانه ۷۱۸ است. موکل عمل پنهانی انجام 
نداده است.«در ادامه جلسه دادگاه، قاضی از نماینده دادستان خواست 
برای ارایه توضیحات پیرامون دفاعیه صورت گرفته از سوی وکیل متهم طبری 
در جایگاه قرار گیرد. نماینده دادستان با اشاره به موارد مطرح شده از سوی 
وکیل متهم طبری گفت: »وکیل متهم که مدعی است موکلش طی ۲۰ سال سرِ 
سوزنی تخلف مرتکب نشده، توضیح نمی دهد که موکل شان چرا بدون 
داشتن سمت و بدون تصریح به وکالت، به جای همسرش در پنج فقره اثر 
انگشت درج می کند؛ حال آنکه بر اساس ماده ۱۰۰ قانون ثبت اسناد و املاک 
کشور، این عمل موکل وی جرم جعل محسوب می شود.« در ادامه این 
و مطلع  کارشناس دادگستری  به عنوان  از مصدق  بابایی  دادگاه، قاضی 
خواست در جایگاه حاضر شود. مصدق به عنوان مطلع گفت: »طبری به من 
گفت که ملک برای خانمی در خارج از کشور است و امور ملک را پیگیری کن. 
من از پنج سند تک برگ و نقشه جانمایی عکس گرفتم و طبری دستش را روی 
اسناد می گذاشت. به طبری گفتم باید به ثبت آنجا مراجعه کنم.« قاضی سوال 
کرد چرا طبری دستش را روی اسم افراد می گذاشت؟ مطلع پرونده پاسخ داد: 
»نمی دانم دلیل پنهان کردن نام خانم شان چه بود. در اداره ثبت گفتم که 
ملک برای همسر یکی از نمایندگان مجلس است. طبری نمی خواست من 
اطلاعی از جزئیات ملک داشته باشم.« جلسه پنجم دادگاه طبری در حالی 
پایان یافت که مشخص نیست با مرگ منصوری چه تغییری در روند دادگاه 

ایجاد خواهد شد.

کبر طبری برگزار شــد پنجمیــن جلســه دادگاه ا
  قاضی دادگاه اکبر طبری: صحت و ســقم خبر مرگ منصوری برای دادگاه احراز نشــده است

قالیباف تنها فردی نبود 
که روز گذشته عملکرد 
وزیر ارتباطات را زیر سوال 
برد. موسی غضنفرآبادی، 
نماینده مردم بم در مجلس 
با انتقاد از کنترل نداشتن 
وزارت ارتباطات بر فضای 
مجازی گفت:  »اینستاگرام 
به قتلگاه اعتقادات جوانان 
تبدیل شده است.« اما 
تندترین انتقاد را  سید 
محسن دهنوی، نماینده 
تهران کرد که خطاب به 
آذری جهرمی گفت: »خیال 
شما را راحت کنم؛ دورانی 
که ادامه برجام به دست 
شما در وزارت ارتباطات و 
فناوری و در سازمان فضایی 
دنبال می شد، به پایان 
رسیده است، زیرا مجلس 
یازدهم اجازه نخواهد 
داد ادامه روند پیشرفت 
فضایی کشور را متوقف 
کنید« 


